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De commissie voor de Rijksuitgaven en de vaste commissies voor 
Financiën, voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid en voor Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport hebben over de brief van de Algemene 
Rekenkamer inzake haar zienswijze op de hoofdlijnennotitie Comptabili-
teitswet (Kamerstuk 33 670, nr. 2) de navolgende vragen ter beant-
woording aan het kabinet voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie voor de Rijksuitgaven,
Harbers 

De voorzitter van de vaste commissie voor Financiën,
Van Nieuwenhuizen-Wijbenga 

De voorzitter van de vaste commissie voor Sociale Zaken en Werkgele-
genheid,
Van der Burg 

De voorzitter van de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en 
Sport,
Neppérus 

De adjunct-griffier van de commissie voor de Rijksuitgaven,
Van de Wiel 
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Nr Vraag 
1 De Algemene Rekenkamer ziet aanleiding om de positie van de 

premiemiddelen in de Comptabiliteitswet te wijzigen, kunt u ingaan 
op het verschil tussen de premie-gefinancierde zorguitgaven en de 
premie-gefinancierde sociale uitgaven? 

2 De Algemene Rekenkamer stelt dat de premie-gefinancierde sociale 
zekerheid uitgaven onder de Comptabiliteitswet dienen te worden 
gebracht, aangezien er sprake is van samenloop van premiemidde-
len en begrotingsmiddelen voor het vullen van de sociale fondsen, 
hoe kijkt u hier tegenaan? 

3 Wat is uw standpunt ten aanzien van de wijze waarop de sociale 
fondsen worden gevuld, te weten met zowel premiemiddelen als 
begrotingsmiddelen en bent u voorstander van het opheffen van de 
sociale fondsen? Wat zijn de voor- en nadelen wanneer de sociale 
zekerheid volledig uit de algemene begrotingsmiddelen wordt 
gefinancierd en niet meer via premiemiddelen? 

4 Welke belemmeringen ziet u voor de marktwerking in de zorg, 
indien de premie-gefinancierde zorguitgaven onder de Comptabili-
teitswet worden gebracht? 

5 Het onder de Comptabiliteitswet brengen van de premie-
gefinancierde zorguitgaven zou strijdigheid op kunnen leveren met 
Solvency II, kunt u hier nader op ingaan? 

6 Welk deel van de Rijksuitgaven (254,6 miljard euro in 2012) valt 
onder de Comptabiliteitswet en hoe is dit aandeel de afgelopen tien 
jaar veranderd? 

7 Welke invloed heeft het Europees Semester op het begrotingspro-
ces en in hoeverre verschuift, zeker wanneer sprake is van 
buitensporige tekorten, de besluitvorming over de begroting van 
het najaar naar het voorjaar? Hoe kan eerdere betrokkenheid van 
het parlement worden vormgegeven? 

8 Welke verantwoording over realisatiecijfers wordt nu afgelegd in 
Europa en in hoeverre wordt gecontroleerd of aangekondigde 
doelen in Stabiliteits- en Nationale Hervorming Programma’s ook 
zijn gehaald? 

9 Bent u voornemens om, in relatie tot de geplande European Public 
Sector Accounting Standards (EPSAS), op termijn over te stappen 
van een verplichtingen-kasstelsel op een baten-lastenstelsel en zo 
ja, op welke termijn zal dit zijn? 

10 Welke invloed zou een overgang op een baten-lastenstelsel hebben 
op (de mate van controle op) het EMU-saldo en de EMU-schuld? Op 
welke manier verschilt EPSAS van de huidige begrotingssystema-
tiek en welke beperkingen kent EPSAS in vergelijking met het 
verplichtingen-kasstelsel? 

11 Wilt u de EU-afdrachten ook onderdeel laten uitmaken van de 
lidstaatverklaring, waarom wel of niet? 

12 Hoe wilt u het aanbod van open data vergroten, met name op het 
gebied van sociale zekerheid en zorg? 

13 Welke fundamentele verschillen bestaan er tussen belasting- en 
premiegelden? 

14 Zijn er ook belastingen waarvan de bestemming al vastligt, welke 
zijn dat? 

15 Kan een overzicht worden gegeven van de financiering van de 
Algemene Ouderdomswet (AOW), de Wet op de Arbeidsongeschikt-
heidsverzekering / Wet Werk en Inkomen naar Arbeidsvermogen, 
het Algemeen Werkloosheidsfonds, de Ziekenfondswet/
Zorgverzekeringswet en de Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten 
(AWBZ) van 2005–2012, met daarbij een onderscheid tussen welk 
percentage van de uitgaven via geoormerkte premies is gefinan-
cierd en welk deel door rijksbijdragen? 
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Nr Vraag 
16 Klopt het dat de totale rijksbijdrage in de financiering van sociale 

fondsen ruimschoots verdubbeld is in de periode 2003–2012, in 
hoeverre staat hier een navenante versterking van de informatiepo-
sitie en het budgetrecht van het parlement tegenover? 

17 In welke mate kunnen de premie-uitgaven voor inkomensbescher-
ming volwaardig worden opgenomen in en worden toegevoegd 
aan de bedragen die nu al op de SZW-begroting staan? Welke 
mogelijke aanpassing van de Comptabiliteitswet is daarvoor nodig? 

18 In welke mate kan de financiering van de zorg worden gebudget-
teerd via de VWS-begroting en kan hierbij onderscheid worden 
gemaakt tussen financiering die loopt via de door de belasting-
dienst geheven AWBZ-premie en inkomensafhankelijke bijdrage 
voor de Zorgverzekeringswet en financiering die alleen loopt via de 
private zorgverzekeraars? Welke mogelijke aanpassing van de 
Comptabiliteitswet is daarvoor nodig? 

19 Hoeveel mensen (fte) werken bij de Algemene Rekenkamer en welk 
deel is hiervan bezig met ondersteuning en welk deel met onder-
zoek? Welk deel is hiervan bezig met staatsdeelnemingen? 

20 Kunt u een overzicht geven van de eisen die vanwege Europese 
regels als het two-pack en het six-pack aan het Nederlandse 
begrotingsproces worden gesteld? 

21 Kunt u toelichten welke initiatieven er nu en in de toekomst worden 
gepland om gegevens over de overheidsuitgaven via open data en 
open spending beschikbaar te stellen? 

22 Bent u voornemens om in het voorstel voor de nieuwe Comptabili-
teitswet voorstellen te doen om de regels ten aanzien van de 
begrotingen van de Staten-Generaal en de overige Hoge Colleges 
van Staat aan te passen? 

23 Welke belemmeringen zijn er om de premie-uitgaven in de sociale 
zekerheid onder de werking van de Comptabiliteitswet te brengen? 

24 Zijn er volgens u EU-lidstaten die de begrotingscyclus verandert 
hebben vanwege de maatregelen die genomen zijn om de 
begrotingsdiscipline in EU-lidstaten te versterken? 

25 Zijn er volgens u voor het jaar 2013 grote overschrijdingen in de 
zorgsector te voorzien terwijl die zich in mindere mate voordoen in 
de sector sociale zekerheid en werkgelegenheid? 

26 Kunt u aangeven of en in welke mate de voorgestelde aanpassing 
van de Comptabiliteitswet leidt tot een overlap met bepalingen in 
de wet HOF? 

27 Klopt het dat, indien er geen verrekening zou plaatsvinden van 
aftrekposten en heffingskortingen met premiefinanciering van de 
AOW, Algemene Nabestaandenwet (ANW) en AWBZ, er geen 
rijksbijdrage nodig zou zijn voor de financiering (zie ook factsheet 3, 
blz. 3)? 

28 Stel dat er geen verrekening meer plaatsvindt van heffingskortin-
gen en aftrekposten op de premie van AOW, ANW en AWBZ, heeft 
dit bij verder ongewijzigde spelregels invloed op de inkomensver-
deling? Zo ja, kunt u in hoofdlijnen schetsten wat de gevolgen 
zouden zijn (zie ook factsheet 3, blz. 3)? 

29 Stel dat er geen verrekening meer plaatsvindt van heffingskortin-
gen en aftrekposten op de premie van AOW, Anw en AWBZ, heeft 
dit bij verder ongewijzigde spelregels effect op het budget voor 
andere delen van de Rijksbegroting? Zo ja, kunt u in hoofdlijnen 
schetsen wat die effecten zouden zijn (zie ook factsheet 3, blz. 3)? 
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30 De Algemene Rekenkamer stelt vast dat er in de publieke sector 

verschillende boekhoudstelsels worden gebruikt, ook de begrotin-
gen van gemeenten kennen geen zelfde opbouw. Zou het voor de 
onderlinge informatie-uitwisseling tussen Rijk en gemeenten de 
voorkeur verdienen dat elke Nederlandse gemeente een zelfde 
format voor de begroting hanteert? 

31 Kunt u bevestigen dat de Algemene Rekenkamer met haar toezicht 
op de Nederlandse Zorgautoriteit die toeziet op rechtmatigheid, 
niet doelmatigheid, ook niet kan toezien of het stelsel wel doelma-
tig functioneert? 

32 Kunt u in een overzicht aangeven hoeveel geld het Rijk de 
afgelopen jaren extra moest bijstorten omdat de vooraf vastge-
stelde premies onvoldoende waren voor het dekken van de kosten 
van de premie-gerelateerde uitgaven in de zorg? 

33 Kunt u aangeven hoe nu een afweging wordt gemaakt tussen de 
hoogte van belastingen en de vaststelling van premies? 

34 Is het juist dat het voornemen van de Europese Commissie om op 
termijn een Europese variant van de International Public Sector 
Accounting Standards (IPSAS), de EPSAS, in te voeren ertoe zal 
leiden dat het Rijk ook een baten-en-lastenstelsel dient te hanteren?
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